
 
Libéma bedenkt nieuwe concepten voor recreatie en natuur: 
 

‘Wij willen gasten laten inzien  
hoe belangrijk natuur is’  
 
Met uitsterven bedreigde diersoorten, de afnemende biodiversiteit, de onzorgvuldige 
omgang van de mens met de natuur: Brabants bekendste recreatieondernemer Dirk Lips 
kan de teloorgang niet langer aanzien. Hij wil met zijn bedrijf Libéma het voortouw nemen 
in het behoud en ontwikkelen van nieuwe natuur in Brabant. Zijn nieuwste 
leisureconcepten zijn daar voorbeelden van.  
Waar andere recreatiebedrijven zich nog weleens afvragen of het voor hen (financieel) 
voordelig is om ook nieuwe natuur aan te leggen, is dat voor Dirk Lips geen vraag meer: 
“Wij voelen ons verantwoordelijk voor Planet Earth en willen niets liever dan ook onze 
gasten daarvan overtuigen.”  

 
Voor Libéma (24 locaties, 1000 
personeelsleden, 5 miljoen bezoekers per 
jaar) golden jarenlang drie stelregels: de 
bezoekers moeten tevreden zijn, de 
medewerkers moeten het naar hun zin 
hebben en uiteindelijk moet dat leiden tot 
een gezond financieel resultaat. Onlangs 
is, als vierde kernwaarde, toegevoegd dat 
Libéma een actieve bijdrage wil leveren 

Dirk Lips 



aan het behoud van Planet Earth. “We 
gaan niet zitten wachten tot er in Den 
Haag, Brussel of elders in de wereld iets 
besloten wordt. Wij nemen zelf het 
voortouw. Omdat we ons 
verantwoordelijk voelen voor onze 
leefomgeving”, zegt Dirk Lips, directeur 
van Libéma. 
 
Logisch gecombineerd 
Behoud van onze natuurlijke omgeving 
speelt een steeds belangrijkere rol in de 
conceptontwikkeling van Libéma. Op de 
parken en in de dierentuinen zijn 
duurzaam bouwen en energie opwekken 
vanzelfsprekendheden geworden. 
Natuurbehoud en grootschalige recreatie 
worden al even logisch gecombineerd. 
Zoals in De Beekse Bergen in 
Hilvarenbeek, met ruim 400 hectare, 
jaarlijks 2 miljoen dagbezoeken en ruim 
650.000 overnachtingsgasten, het 
grootste park van Libéma. “We hebben 
het park zo ingericht dat planten en dieren 
er de ruimte krijgen om te groeien en tot 
bloei te komen. We hebben alleen al 140 
verschillende vogelsoorten en reptielen op 
ons terrein.”  
Het is ook een bewuste keuze om op een 
deel van het terrein géén publiek toe te 
staan. “Vergelijk het met natuurgebieden 
waar grote grazers ongestoord hun gang 
moeten kunnen gaan en waar het publiek 
daarom op afstand wordt gehouden. In 
ons geval zijn het geen grote grazers maar 
bijvoorbeeld zebra’s. Onze gasten kunnen 
ervan genieten, maar ze komen ook niet 
te dichtbij. Zo krijgt de natuur de kans zich 
te ontwikkelen. Dat levert mooie 
resultaten op. Er groeien bijvoorbeeld veel 
inheemse plantensoorten, veel meer dan 
wij ooit hadden gedacht en verwacht. Dat 
krijg je alleen voor elkaar als je al in de 
fase van ontwikkeling én in jouw 
exploitatie rekening houdt met het belang 
van het behoud en de ontwikkeling van 
natuur.” 

In haar nieuwste concept (‘Op vakantie 
met de boswachter’) gaat Libéma nog een 
stap verder. Op de huidige parken en op 
nieuwe locaties, aan de randen van 
bestaande natuurgebieden, worden, zo is 
het plan, rondom een boswachterswoning 
ecolodges gebouwd. Klein- of meer 
grootschalig, afhankelijk van de locaties 
waar het concept wordt uitgevoerd. De 
gasten die er overnachten worden bijna 
letterlijk ondergedompeld in de 
schoonheid van de Nederlandse natuur. 
Zo worden ze uitgenodigd om met de 
boswachter op avontuur te gaan, worden 
avondwandelingen georganiseerd en 
maken de verblijfsrecreanten kennis met 
producten uit de streek of het 
natuurgebied zelf. 
Dirk Lips: “In dit concept draaien we de 
volgorde om. Het gaat hier in de basis om 
natuurbehoud en -ontwikkeling. We 
proberen de mindset van onze gasten te 
beïnvloeden door ze te laten zien hoe 
belangrijk het is om je in te zetten voor 
Planet Earth.”  
Vooral dat laatste vindt Lips belangrijk. 
“We redden de aarde niet met alleen de 
aanleg van extra hectares natuurgebied. 
Het gaat over meer dan dat. Mensen die 
hier komen moeten gaan beseffen hoe 
belangrijk de natuur, de dieren en de 
planten in ons dagelijks leven zijn. Als een 
van onze rangers ’s avonds met 20 gasten 
op pad gaat om hen te laten zien hoe 
bijzonder de natuur is, dan raak je ze pas 
écht. Je kunt wel van bovenaf willen 
vertellen wat er moet gebeuren, maar 
veranderingen beklijven pas écht als het 



vanuit jezelf komt. Revoluties werken ook 
alleen als ze van onderop komen.” 
 
Kloof overbruggen 
Dirk Lips weet dat traditionele 
natuurbeheerders argwanend naar zijn 
plannen kijken. Het klinkt ook bijna te 
mooi om waar te zijn: een leisurebedrijf 
dat zoveel waarde hecht aan 
natuurbehoud dat het zelfs bereid is 
daarvoor fors te investeren. Lips begrijpt 
dat. “Wat ik mijn leven nog hoop te 
bereiken is dat ik erin slaag om de kloof 
tussen bedrijven als de onze en de 
natuurbeheerders te overbruggen. Dat ik 
hen kan overtuigen dat die argwaan 
helemaal niet nodig is.” 
Zo maakt onderdeel van het nieuwe 
concept uit dat Libéma een percentage 
van de opbrengst van de verhuur van de 
ecolodges laat terugvloeien naar de 
versterking én ontwikkeling van (nieuwe) 
natuur. Daarnaast is Lips bereid om de 
helft van de loonkosten van de 
boswachter, die in dit concept nog 
voldoende tijd overhoudt voor zijn 
reguliere werkzaamheden, te betalen. “Op 
die manier dragen wij ook financieel bij 
aan de instandhouding en ontwikkeling 
van de natuur in dat gebied. Maar 
belangrijker is dat we met dit concept bij 
onze gasten meer begrip en aandacht voor 
Planet Earth hopen te krijgen. Daar zou 
het ons allemaal om te doen moeten zijn. 
Hoe mooi is het als de bezoeker gaat 
beseffen dat het uiteindelijk niet om 
dieren of natuurparken gaat maar dat het 
vooral over hem of haar gaat. Dat als jij 
niets doet onze soort ook uitsterft.” 
 
Liefst morgen starten 
Dirk Lips is al met partijen in gesprek over 
uitvoering van zijn concept. “Het is best 
ingewikkeld om het van de grond te 
krijgen”, erkent Lips, “maar ik ben ervan 
overtuigd dat het er gaat komen. We 
hebben ervaring met het bouwen van 

ecolodges, we hebben goed opgeleide 
rangers die heel goed in staat zijn om 
gasten te vertellen over het belang van 
natuur, we hebben een professionele 
backoffice én we hebben het geld 
klaarliggen. Wat ons betreft kunnen we 
starten. Liefst morgen. We zouden dan 
over ongeveer anderhalf jaar onze eerste 
locatie kunnen openen. Uiteraard op 
voorwaarde dat natuurbeheerders en 
gemeenten ook in dit concept gaan 
geloven.” 
Groen Ontwikkelfonds Brabant denkt met 
Libéma mee over het concept en de 
uitwerking ervan. Directeur Mary Fiers: 
“Dit zou een flinke impuls kunnen geven 
aan het concept Ondernemen met Natuur. 
En wellicht kan het ook een bijdrage 
leveren aan duurzame nieuwe 
verdienmodellen voor agrarische 
ondernemers in de randen van de 
Natura2000 gebieden. We zijn dus mét 
Libéma op zoek naar partijen die zeggen: 
‘we gaan het doen’.” 
 
  

NATUUR EN RECREATIE 
 

Ondernemend Natuurnetwerk Brabant 
was in eerste instantie bedacht als 

combinatie van landbouw en natuur. 
Inmiddels zijn ook andere 

verdienmodellen ontwikkeld, waarbij 
natuurrealisatie is verbonden aan 

bijvoorbeeld landgoedontwikkeling, 
wonen, opwekking van energie, 
klimaatadaptatie en recreatie. 

Het interessante van deze combinaties is 
dat ze op verschillende manieren 

worden gefinancierd en dat ze extra 
kansen bieden voor uiteenlopende 

natuurtypes of hydrologie. 
Meer weten? Kijk op 

www.groenontwikkelfondsbrabant.nl/on
dernemend-natuurnetwerk 

 


